
 

 

 

 

 

                  SCR 

Specialcenter Roskilde 

           Fjordskolen 

 

Skolebestyrelsesmøde  

Referat 

 

Onsdag den 11. september 2024 kl. 16:30 – 18:30 på Lysholm 

Tilstede: Sanne Illum (HV), Thomas WEYSE (HV), René Pedersen (LY), Annemarie (HV), Mette 

(LY), Heidi Dørfler (medarbejder rep. HV), Lene Bjerrum (medarbejder rep LY), Claus Larsen (eks-

tern), Maria Assing (afd. led. LY), Malene Feldinger (afd. led.LY), Paula Hansen (afd. led. HV) og 

Mads Magtengaard (kons. skoleleder HV/LY) 

Afbud: Gitte Jønson (ekstern) og Pernille Madsen (LY) 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt 
 
 
2. Beslutningspunkter 

Konstituering* 
Bestyrelsen vælger for- og næstformand 
Thomas W (formand - HV) 
Pernille (næstformand - LY)  
 
Forretningsorden (udkast vedhæftet) 
Udkast godkendt 
 
Ny organisering på SCR (se mail fra 3/9-24) 
Beslutningen tages til efterretning og SB vil gerne være med i evalueringen til april. 
Bestyrelsen evaluerer på marts mødet. 
 
Budget 2025* 
Høringsmateriale ikke fremsendt til skolerne (udkast til høringssvar eftersendes 
evt.) 
SB laver et høringssvar og Mads fremsender materiale til bestyrelsen når det frem-
kommer d. 13. Thomas laver udkast og deler med bestyrelsen. 
Alle forældre har mulighed for at afgive høringssvar  
De generelle problematikker omkring økonomien til specialundervisning blev drøf-
tet.  
 

Fastlæggelse af næste skoleårs mødedatoer og –steder*  
Forslag til mødedatoer: 
 11/9 Lysholm 
 22/10 Hedevang flyttes til d. 28/10 
 5/12 Lysholm flyttes til d. 16/12 
 29/1 Hedevang flyttes til d. 10/2 
 24/3 Lysholm fastholdes d. 24/3 
 26/5 Hedevang fastholdes d. 26/5 
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Feedback 
Orientering om retningslinje om feedback til elever på Hedevang (retningslinje 
’strukturerede elevsamtaler’ vedhæftet) 
Det er positivt, at den feedback der skal gives bliver inden for et konkret tidsrum. 
Om retningslinjen præciseres yderligere, drøftes i Fjordskolens LMU. Det vigtigste i 
denne sammen hæng er at muligheden for feedback er til stede til gavn for den en-
kelte elev. Det er Hedevangs ledelse som skal være garant for denne mulighed er 
til stede 
Der blev spurgt til Lysholm og feedback, men på Lysholm gives ikke karakterer. 
Evalueringer foregår derfor på anden vis, og mere tilrettet elevgruppen 
 

3. Debat/orientering  
Elevantal 

Drøftelse af elevantallet på Hedevang samt pladsproblemerne på Lysholm 

Hedevang oplever der bliver visiteret færre elever end tidligere, men har pt. et tilfredsstil-

lende elevtal på 96. Thomas udtrykker stor underen omkring hvorfor der ud fra et børne-

syn, er begrænsninger i visiteringer. Det er i sidste ende børnenes ve og vel som er på 

spil, hvis de ikke visiteres til specialundervisning i rette tid. Denne problematik tages evt. 

op på et senere tidspunkt 

Lysholm har udsigt til en væsentlig tilgang af elever til kommende skoleår, hvilket kommer 

til at give store udfordringer i forhold til pladsmangel til de flere elever. Forvaltningen er 

opmærksomme på denne problematik, og Lysholms ledelse er i proces omkring en mid-

lertidig løsning. 

Det medfødte en større debat om Lysholms bygningers egnethed og krav til at drive en 

skole for Lysholms målgruppe. Generelt er forholdene tilfredsstillende med det nuvæ-

rende elevtal og sammensætning af elevgruppe, men en større elevtilgang vurderes pro-

blematisk.  

 

Fundraising 

Sanne foreslår en forældrearbejdsgruppe til at søge fonde. Det skal bemærkes at der som 

udgangspunkt kun kan søges penge fra fonde til projekter og aktiviteter som ligger ud 

over den daglige drift. Sanne går videre med projektet 

 

Forældremøder/netværksmøder 

På Hedevang: Er det ok, at skolekonferencen går for at være et af de 2 årlige møder man 

som forældre har ret til. Sanne foreslår et princip om at forældre har ret til 2 møder ud 

over skolekonferencen 

Hedevang har en politik om, at der ikke er begrænsninger på netværksmøder, hvilket der 

gøres opmærksom ved indskrivning og løbende fra Hedevangs personale. 

Der var enighed om at der ikke udarbejdes et princip, men at der skal være større tydelig-

hed omkring muligheden for netværksmøder. 

 

 
4. Generel information 
I. Nyt fra eksterne medlemmer  

Intet nyt 
 
II. Nyt fra formanden 

Intet nyt 
 

III. Nyt fra ledelsen  
 Herunder økonomisk oversigt (oversigt eftersendes), kørselsudbud, Klub Heden d. 25/4 
nødåbent, 
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Lysholm har et lille overskud, og har planer om at ansætte fast vikarpersonale 
Hedevang har et underskud, men har lagt en plan for at indhente dette med udgangen af 
2025 
 Mads spørger forvaltning hvor langt processen er i forhold til kørselsudbud og evt. høring 

Forvaltningen fortæller, at processen omkring en ny kørselsaftale er nået til den 
fase, hvor aftalen er kommet i udbud, så mulige kommende samarbejdspartnere 
kan byde ind på aftalen. 

Ok at Klub Heden holder nødåbent d. 25/4 i forbindelse med personalets pædagogiske 
weekend. 
Der tages stilling til Lysholms pædagogiske weekend på næste bestyrelsesmøde 

 
IV.      Nyt fra Hedevang og Lysholm  

Begge skoler er kommet fint i gang efter ferien 
 
V. Nyt fra elevråd 

Hedevang har lige haft møde og bl.a. har planlægning af Hedeby været drøftet.  
Referater sendes til bestyrelsen når de foreligger. 

 
 
5. Eventuelt  

Husk at dagsordenen og referat fra bestyrelsesmøderne skal på Aula. Det var husket ved 
første møde 
SB’s årshjul sendes ud med referatet og kommer på Aula 
Det foreslås at bestyrelsesmedlemmer kan gøre opmærksomme på sig selv og evt. kort 
fortælle om bestyrelsens arbejde ved forskellige sociale arrangementer. 

 

 


